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Protokół Nr V/II/06 
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała 

z dnia 28 grudnia 2006 roku 
 

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Wiszni Małej. Przewodniczącym obrad został 
Przewodniczący Rady Gminy p. Tadeusz Wyrwas. Na sali obecni byli równieŜ 
Wójt Gminy Stanisław Moik, Zastępca Wójta Jakub Bronowicki, Skarbnik 
Gminy Maria Januszek oraz kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i 
Infrastruktury Technicznej Sławomira Hermann oraz sołtysi wg. listy obecności. 
Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. Na sali obecni byli wszyscy 
członkowie Rady Gminy. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego. 
4. Uchwała w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Wisznia Mała (pełny dokument do zapoznania się w Urzędzie Gminy, będzie 
przedstawiony w postaci prezentacji na sesji). 

5. Uchwała w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2007 roku. 

6. Uchwała w sprawie zmian budŜetu gminy na rok 2006. 
7. Uchwała w sprawie ustalenia rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady 
Gminy. 

9. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
10. Zamknięcie obrad. 
Ad. 2. 
 Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wyrwas, który 
zaproponował wprowadzenie zmian do programu sesji tak,. aby po punkcie 8 
jako punkt 9 wprowadzić projekt uchwały w sprawie zmiany stawek podatku od 
nieruchomości, 
Pkt. 10 Uchwałę w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podatku od środków 
transportowych, 
Pkt. 11 Uchwałę w sprawie podatku od posiadania psa. 
Radni jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 
     Następnie radny Czesław Pisarek zgłosił wniosek o przełoŜenie głosowania w 
sprawie przyjęcia uchwały dotyczącej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Wisznia Mała na przyszłą sesję z powodu niemoŜności 
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zapoznania się z całością dokumentu z uwagi na okres świąteczny. 
Przewodniczący RG Tadeusz Wyrwas zapytał, który z radnych jest za przyjęciem 
wniosku p. Cz. Pisarka tj. przedstawienia Strategii na dzisiejszej sesji a 
przełoŜenia głosowania na przyszłą sesję. Za przyjęciem wniosku radnego Cz. 
Pisarka głosowało 9 radnych, natomiast 6 radnych głosowało przeciw. 
Ad. 3. 
  Kolejnym punktem porządku obrad były komunikaty. Przewodniczący oddał 
głos Wójtowi Gminy Stanisławowi Moik, który przystąpił do przedstawienia 
informacji dotyczącej naliczenia opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
w związku z uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego. Poinformował on radnych, Ŝe zgodnie z ustawą, jeŜeli wartość 
nieruchomości wzrosła w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, a właściciel sprzedał tę nieruchomość, Wójt 
pobiera jednorazową opłatę określoną w wysokości 15% wzrostu wartości 
nieruchomości. Następnie Wójt podał wysokość opłat, jakie zostały naliczone w 
związku z tym w III i IV kwartale 2006 r. Opłaty te dotyczą gruntów 
przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz usługową i 
sprzedanych przez właścicieli przed upływem 5 lat od wejścia w Ŝycie nowych 
mpzp. Łączna kwota naliczonej opłaty planistycznej wynosi za w/w okres wynosi 
62.985,00 zł. Następnie Wójt Stanisław Moik szczegółowo poinformował 
radnych nt. wysokości opłaty naliczonej dla poszczególnych obrębów.  
Dodatkowo Wójt Gminy poinformował nowo wybranych radnych, Ŝe za I 
półrocze 2006 r. opłatę z tego tytułu naliczono w wysokości 116 tyś. zł. 

Stanisław Moik poinformował takŜe, Ŝe odbędą się wybory do Izb Rolniczych. 
Zgłosiło się juŜ kilka chętnych osób do prac w komisji.   

Przypominam równieŜ, Ŝe naleŜy uzgodnić plan pracy stałych komisji Rady 
Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wyrwas przypomniał radnym o 
zbliŜającym się terminie złoŜenia oświadczeń majątkowych. 

   Ad. 4.  

Przewodniczący obrad oddał głos menagerowi projektu pn. Strategia 
Rozwiązywania Problemów Społecznych tj. przedstawicielowi firmy SUPER-ego 
z Wrocławia. Radni usłyszeli, Ŝe biorąc pod uwagę wnioski wynikające zarówno 
z badań, jak i analizy SWOT proponuje się szereg projektów mających na celu 
po pierwsze profilaktykę problemów społecznych oraz aktywizację mieszkańców 
Gminy, a takŜe przedstawiających szeroko zakrojone działania pomocowe oraz 
edukacyjne zarówno dla mieszkańców Gminy jak i kadry mającej udzielać im tej 
pomocy i wsparcia. Poinformowano, Ŝe w badaniach brało udział 
reprezentatywna grupa 80 mieszkańców gminy. Okazało się, Ŝe największe 
problemy w gminie to bezrobocie, alkoholizm, bieda, chuligaństwo, ale takŜe 
niedoŜywienie dzieci i przemoc domowa. Celem rozwiązania problemu 
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bezrobocia proponuje się realizację projektu pn. „ Aktywni na rynku pracy – 
bezrobotni”, „Rozwój i zarządzanie rynkiem pracy” czy „ Aktywni na rynku 
pracy – młodzieŜ i absolwenci”. Celem tych projektów jest przede wszystkim 
promocja zatrudnienia, aktywizacja rynku pracy, wsparcie osób poszukujących 
pracy oraz doskonalenie działań z zakresu doradztwa zawodowego 
pośrednictwa pracy, organizacja szkoleń i kursów doskonalących umiejętności 
oraz podnoszących kwalifikacje osób bezrobotnych. Respondentów pytano takŜe 
o główne bolączki mieszkańców. Na pierwszym miejscu wymieniano zły stan 
dróg, brak chodników i modernizację oświetlenia ulicznego. 

   Radny Tadeusz Iwaszuk zgłosił ponowny wniosek o przegłosowanie uchwały 
dotyczącej przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. 
Przystąpiono do głosowanie wniosku p. Iwaszuka. Za wnioskiem głosowało 6 
radnych a przeciw było 9 radnych. Tym samym głosowanie nad uchwałą w 
sprawie przyjęcia Strategii odłoŜono do przyszłej sesji. 

Ad. 5.  

Przewodniczący obrad T. Wyrwas poprosił o zabranie głosu p. Joannę Boćko-
Sornat- pełnomocnika Wójta Gminy ds. uzaleŜnień. PrzybliŜyła ona radnym 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Narkotykowych na 2007 r. Omówiła podstawowe załoŜenia programu oraz 
przedstawiła radnym wykaz zadań zaplanowanych do realizacji w ramach 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
narkotykowych na rok 2007. Pani Boćko-Sornat szczegółowo omówiła takŜe 
preliminarz wydatków na realizację Gminnego Programu PRPAiN na 2007 r. 
oraz zasady wynagradzania członków GKRPA. 

M.Matuszkiewicz- czy 50 tyś. to są środki, które będą wykorzystane tylko na 
prowadzenie zajęć w świetlicach środowiskowych, czy będzie tez moŜna 
przeznaczyć część z tych środków na zajęcia plenerowe poniewaŜ w 
KrzyŜanowicach nie ma świetlicy 

ST. Moik – imprezy plenerowe mogą być finansowane przez instytucję kultury. 

F. Kondracki : jak układa się współpraca z policją? 

J. Boćko-Sornat : komisja współpracuje z policją, która jest upowaŜniona do 
kontroli , legitymowania i nakładania mandatów. Kontrole z policją są 
umawiane wcześniej. Komisja występuje teŜ o zwiększenie patroli w określonych 
miejscach.  

F. Kondracki; cele są ambitne ( zapobiegania picia na skwerach czy w parkach) 
itp. ale w tym celu kontrole powinny być przeprowadzane nie w południe w 
środku dnia, ale wieczorami. 

   Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wyrwas odczytał projekt uchwały w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
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Alkoholowych w 2007 r. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr 
V/II/11/06. Stanowi ona załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 Ad.6. 
 Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmian w planie budŜetu gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Skarbnikowi Marii Januszek, która 
przedstawiła uzasadnienie do podjęcia uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy 
na 2006 r. Skarbnik Gminy zwróciła uwagę radnych, Ŝe 21 grudnia 2007 r. na 
konto gminy wpłynęło 5 tyś. zł przekazane przez Zarząd Powiatu w Trzebnicy,  
jako dofinansowanie zadania pn. „ Rozbudowa systemu selektywnej zbiórki 
odpadów w gminie Wisznia Mała” ze środków Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Radny Kamil Ziętek zwrócił uwagę na konieczność poprawy błędu 
rachunkowego w § 2 projektu uchwały. Przewodniczący Tadeusz Wyrwas 
przeczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budŜetu na 2006 r. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/II/12/06. Stanowi ona 
załącznik nr 3 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
Ad. 7  
Przewodniczący Rady Gminy oddał glos Zastępcy Wójta Gminy, który 
szczegółowo omówił roczny program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności poŜytku publicznego i wolontariacie. U nas ta uchwała będzie 
dotyczyć Ludowych Zespołów Sportowych, którym są udzielane dotacje na 
rozgrywki ligowe i rozgrywane mecze o puchary np. O Puchar Lata, o Puchar 
Wójta  Bez tych dotacji LZS-y sobie nie poradzą. 
Czesław Pisarek : skoro Wójt dzieli dotacje i rozpatruje oferty to po co tu Rada 
Gminy ? 
J. Bronowicki : Wójt jest organem wykonawczym a Rada Gminy stanowiącym. 
K. Ziętek : w Szymonowie druŜyna będzie mogła grać dopiero od drugiego 
półrocza to czy teŜ będzie moŜliwość uzyskania przez nią takiego 
dofinansowania w drugim półroczu? 
J. Bronowicki : Tak, ale ofertę naleŜy złoŜyć w terminie. 
K. Zietek ; kiedy moŜna się spodziewać ogłoszenia takiego konkursu? 
J. Bronowicki : po uchwaleniu budŜetu na 2007 r. 
Więcej pytań nie wniesiono. 
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i 
wolontariacie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/II/13/06. 
Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
Ad. 8  
Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmiany uchwały w sprawie powołania 
stałych komisji Rady Gminy. Przewodniczący Tadeusz Wyrwas zaproponował p. 
Henrkowi Idaczykowi pracę w komisji budŜetowej i zapytał czy p. Idaczyk 
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wyraŜa na to zgodę. W odpowiedzi p. Henryk Idaczyk stwierdził, Ŝe wyraŜa 
zgodę na pracę w dwóch komisjach tj. komisji inwestycyjnej oraz budŜetowej. 
Jako przewodniczący Rady Gminy przez wiele lat byłem członkiem komisji 
inwestycyjnej i mam w tej materii duŜe doświadczenie, które chciałbym 
wykorzystywać. Jednocześnie jako przewodniczący Rady Gminy nigdy nie 
miałem moŜliwości pracy w komisji budŜetowej i takŜe wyraŜam zgodę na udział 
w pracach tej komisji – powiedział radny Idaczyk. Tadeusz Wyrwas 
Przewodniczący RG zapytał, kto z radnych jest za propozycją powiększenia 
komisji budŜetowej do 4 osób i wpisaniem p. Henryka Idaczyk jako kolejnego 
członka tej komisji. Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na tę propozycję. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 
powołania stałych komisji Rady Gminy. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
otrzymała nr V/II/14/06. Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu z obrad Rady 
Gminy. 
Ad. 9  
Kolejny punkt dotyczył uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek podatku 
od nieruchomości. Głos zabrał Zastępca Wójta Gminy, który przypomniał 
radnym, Ŝe na poprzedniej sesji dyskutowaliśmy między innym o zapisach 
dotyczących zwolnień i ulg w tym podatku. Niestety Regionalna Izba 
Obrachunkowa zakwestionowała i uchyliła te zapisy dotyczące w/w ulg. 
Uzasadniono to stwierdzeniem, Ŝe przepisy pozwalają Radzie Gminy zwolnić z 
podatku przedmiot opodatkowania , a nie podmiot. Stosując się do tych zaleceń 
przedkładamy projekt uchwały, w którym zapisano zwolnienia dotyczące 
budynków i gruntów, a nie jak to miało miejsce poprzednio ich właścicieli – 
powiedział Zastępca Wójta. Mamy jednak niewielu podatników, którzy z tej ulgi 
będą mogli skorzystać. 
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
stawek podatku od nieruchomości w 2007 r.. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała nr V/II/15/06. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu 
z obrad Rady Gminy. 
Ad. 10. 
 Następny punkt programu dotyczył projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
dotyczącej podatku od środków transportowych w 2007 r. Zastępca Wójta 
zabierając głos poinformował, Ŝe w podjętej na poprzedniej sesji uchwale 
znalazły się zapisy uwzględniające propozycje zmian w sprawie tego podatku, 
które miały wejść w Ŝycie od dnia 01.01. 2007 r. W końcowym rozrachunku 
okazało się jednak, Ŝe ustawa ta wejdzie w Ŝycie dopiero od 1 stycznia 2008 r.  
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
dotyczącej podatku od środków transportowych w 2007 r.. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/II/16/06. Stanowi ona załącznik nr 7 do 
protokołu z obrad Rady Gminy. 
Ad. 11 
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  Zastępca Wójta zabierając głos poinformował radnych, Ŝe z tych samych 
powodów, dla których podejmowano zmiany w uchwale o podatku od środków 
transportowych naleŜy podjąć uchwałę o podatku od posiadania psów. Podjęcie 
tej uchwały dla Rady Gminy jest obligatoryjne. Proponuje się przyjąć takie 
stawki podatku jak obowiązywały w roku ubiegłym. Głos zabrał radny Czesław 
Pisarek, który zaproponował stawkę 20 zł. W odpowiedzi głos zabrał radny i 
sołtys p. Bronisław Stawiński, który powiedział, Ŝe ma wieloletnie doświadczenie 
inkasowaniu tego podatku. Jest to podatek trudno ściągalny, bo rolnicy którzy 
szczepią psy są z tego podatku zwolnieni. Natomiast osoby posiadające pieski 
rasowe nie zgłaszają ich do opodatkowania i nie chcą tych zobowiązań ponosić. 
Radny Czesław Pisarek wycofał swój wniosek o zmianę stawki. 
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie podatku od posiadania 
psów w 2007 r.. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr 
V/II/17/06. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
     Następnie głos zabrał Wójt Gminy Stanisław Moik prosząc radnych o zgodę 
na uzupełnienie porządku obrad o uchwały dotyczące wynagradzania 
nauczycieli. Uchwały te były podjęte na sesji w dniu 26 października 2006 r. Są 
one aktem prawa miejscowego i jako takie podlegają publikacji w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Mimo, Ŝe zostaną opublikowane w 
terminie późniejszym naleŜy umieścić w nich zapis, Ŝe mają moc obowiązującą 
od 01.01. 2007 r. 
     Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmiany w porządku 
obrad tj. wprowadzenie do programu bieŜącej sesji następujących punktów : 

1. Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminów 
określających wysokość i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych 
Gminy Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia oraz szczegółowego 
sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo i godziny 
doraźnych zastępstw. 

2. Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości oraz szczegółowych 
zasad przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego. 

3. Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania 
dodatku za wysługę lat nauczycielom zatrudnionym w placówkach 
oświatowych Gminy Wisznia Mała. 

Proponowane zmiany w porządku obrad radni przyjęli jednogłośnie. 
Ad.12 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia regulaminów określających wysokość i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach 
organizacyjnych Gminy Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia oraz 
szczegółowego sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo 
i godziny doraźnych zastępstw. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
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otrzymała nr V/II/18/06. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu z obrad Rady 
Gminy. 
Ad. 13 
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
wysokości oraz szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała nr V/II/19/06. Stanowi ona załącznik nr 10 do 
protokołu z obrad Rady Gminy. 
Ad.14 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
regulaminu przyznawania dodatku za wysługę lat nauczycielom zatrudnionym w 
placówkach oświatowych Gminy Wisznia Mała. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała nr V/II/20/06. Stanowi ona załącznik nr 11 do 
protokołu z obrad Rady Gminy. 
 
   Wobec wyczerpania się porządku obrad oraz braku zapytań i interpelacji 
Przewodniczący Rady Gminy zakończył sesję o godzinie 13.40. 
                                                                                              Podpisał: 
Protokołowała : 
 
 
 
 
 


